
Geachte leden van de gemeenteraad. 

Bezint eer ge begint aan dit onzalige plan. 

Gelukkig werd ik vanmorgen gebeld door een raadslid van onze 

gemeente met de vraag wat wij als Vereniging Oud Vriezenveen 

(Historisch Museum) vinden van de sloop van het gemeentelijk 

Monument “voormalig Hotel Zandwijk”.  

Soms worden er bestemmingsplannen besproken en vastgesteld waar 

we als niet direct betrokkende mee worden overvallen.  Zo ook dit 

voorliggend bestemmingsplan. 

Eind 2021 is in onze bestuursvergadering over de toekomst van Hotel 

Zandwijk gesproken, maar er waren nog geen echte plannen. De 

aandacht voor deze bestemming is hierdoor op de achtergrond geraakt. 

Onze zienswijze hierop is echter nog steeds helder. “We gaan voor 

behoud van historische gebouwen 

In de afgelopen decennia zijn er veel oude historische gebouwen 

gesloopt  in onze gemeente en met name in de kern Vriezenveen.   

Wanneer ik op de foto’s in ons museum kijk naar de woningen van onze 

Rusluie zijn er maar twee gespaard gebleven (Harmsenhuis en Vila Ter 

Brake) . Veel oude gebouwen zijn verloren gegaan. Denk aan villa 

Hospers, Huize Altein, Mon Repos en oude boerderijen.  

Voormalig Hotel Zandwijk, gebouwd in 1877 als Hotel Schuurman,  is 

ook zo’n gebouw met veel historie. Het is een zeer beeldbepalend 

gebouw met zijn zeer markante afgeschuinde hoeken. De witte steen 

met rode voeg kom je nergens in Vriezenveen tegen en is erg 

kenmerkend voor dit gebouw.  

Het was in het verleden de vaste overnachtingsplek voor bezoekers  van 

textielfabriek Jansen en Tilanus. 

Voormalig Hotel Zandwijk is gemeentelijk erfgoed en om die reden op de 

gemeentelijke monumentenlijst geplaatst. Als gemeenteraad kunt u dit 

gemeentelijk besluit toch niet zomaar negeren?  

In de beantwoording van de zienswijze “Erfgoedvereniging Heemschut 

en het Cuypersgenootschap” zie ik staan: 

 “Er moet zoveel vervangen worden dat daarbij de vraag gesteld kan 

worden wat dan de waarde van het pand is” en “. Kostentechnisch wordt 

dit niet haalbaar geacht”. 



Het ontwerp van Weghorst Architecten is een mooie look a like van het 

huidige pand, maar zal het predicaat Gemeentelijk Monument nooit 

krijgen.   

Een monument is meer dan een stapel stenen, een historisch monument 

ademt het verleden uit. Een look a like van een Rembrandt of Van Gogh 

heeft toch ook geen historische waarde. 

Geachte gemeenteraad, de waarde van een historisch gebouw is niet in 

geld uit te drukken. Historische waarde is veel verstrekkender. Het komt 

nooit weer terug, besef dat het besluit om te slopen niet ongedaan 

gemaakt kan worden.  

Geachte leden van de gemeente Twenterand. Bezint eer ge begint, en 

stop dit onzalige plan tot sloop van het gemeentelijk monument,  het 

voormalig Hotel Zandwijk.  

 

Bertus Wessels, 12 september 2023 

Voorzitter Vereniging Oud Vriezenveen. 

 

 

 

 

 

 

 


